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Rada Miejska 

Rakoniewic 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  II/2018 

 

z II sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Rakoniewic, która odbyła się w dniu  

18 grudnia 2018 r., w sali sesyjnej Rady Miejskiej Rakoniewic, im. Florentyny  

i Marcelego hr. Czarneckich, Osiedle Parkowe 1, w Rakoniewicach. 

Obrady rozpoczęto w dniu 18 grudnia 2018 r., o godz. 12:00,  

zakończono w dniu 18 grudnia 2018 r., o godz. 15:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- 0 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. dr Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy 

5. Bartosz Krzyżanowski  – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej 

7. Małgorzata Przybysz - podinspektor ds. informatycznych, pożytku publicznego 

8. Tomasz Górny – Komendant Komisariatu Policji w Rakoniewicach  

9. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice 

10. Sołtysi.  
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały 
Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

II/13/2018 

II/14/2018 

II/15/2018 

II/16/2018 

II/17/2018 

II/18/2018 

II/19/2018 

II/20/2018 

II/21/2018 

II/22/2018 

II/23/2018 

II/24/2018 

II/25/2018 

II/26/2018 

II/27/2018 

 

10 – 11 

11 – 12 

12 – 13 

13 – 14 

14 – 15 

15 – 16 

16 – 17 

17 – 18 

18 

18 – 19 

20 

20 – 21 

21 – 24 

24 – 25 

25 - 27 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja o złożonych zapytaniach i interpelacjach i odpowiedziach na nie. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

9. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2019. 

10. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2019 rok. 

11. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023 

b. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania„ na lata 2019-2023, w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

c. zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

d. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2019 rok 

e. Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 roku 

f. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego przy  

ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach 

g. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

h. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego gruntów 

i. zmiany Uchwały Nr XXXVIII/268/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

12 grudnia 2013 r w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 

warunków i zasad korzystania z nich, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina 

Rakoniewice 

j. zmiany Uchwały Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

nieruchomości  
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k. ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla 

l. poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat 

lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów  

i wynagrodzenia za inkaso 

m. zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 

2019 - 2023. 

13. Podjęcie uchwały budżetowej na 2019 rok : 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

c. odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu 

d. wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach 

Komisji Rady 

e. odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem 

sesji, a nie uwzględnionych w projekcie budżetu 

f. przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu 

g. dyskusja nad projektem budżetu 

h. głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu 

i. głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza w 

autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków 

j. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 
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Przebieg II sesji Rady Miejskiej Rakoniewic 

z dnia 18 grudnia 2018 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

Rakoniewic. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład 

15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że sesja jest nagrywana i transmitowana, na żywo,  

w internecie. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono żadnych wniosków, w związku z czym Przewodniczący poinformował, że 

na sesji obowiązuje ustalony wcześniej porządek obrad. 

 

Pkt. 3. Informacja o złożonych zapytaniach i interpelacjach i odpowiedziach na nie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji tj. od  21 listopada 2018 r. nie 

wpłynęło żadne zapytanie ani nie złożono żadnych interpelacji. 

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację 

lub wniosek.  

 

Radny Józef Bernakiewicz zapytał, czy w niedalekiej przyszłości przewidywane jest 

zainstalowane czujników pomiaru czystości powietrza w naszej Gminie. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  
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Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z sołtysów chciałby zabrać głos. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym 

(informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady oddał głos Burmistrzowi Rakoniewic – dr. Gerardowi Tomiakowi. 

 

Radnemu J. Bernakiewiczowi Burmistrz odpowiedział, że od kilku dni są zainstalowane 

czujniki badania jakości powietrza na terenie naszej Gminy. Pomiary z dzisiejszego dnia 

wskazują, że jakość powietrza jest zła. Burmistrz przypomniał, że w celu zmniejszenia 

zanieczyszczenia powietrza Gmina Rakoniewice dofinansowuje zakup / wymianę pieców 

na gazowe. 

 

Na salę obrad wszedł radny Rafał Siemieńczuk – aktualna liczba radnych biorących 

udział w sesji to 15 radnych. 

 

Dalej Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

Do sprawozdania Burmistrz dopowiedział, że 07.12.2018 r., po raz kolejny w szkole  

w Rostarzewie, zorganizowano obchody 37. rocznicy wydarzeń KWK WUJEK  

w Katowicach. Delegacja ze szkoły, na czele z panią Dyrektor, uczestniczyła także  

w uroczystościach w Katowicach.  

 

Radna Gabriela Cielecka zgłosiła wniosek o zorganizowanie, z okazji obchodów Dnia 

Nauczyciela, spotkania wszystkich nauczycieli Gminy.    

 

Burmistrz odpowiedział, że jest to dobra inicjatywa, a kierownik Wydziału Oświaty – 

Mirosław Basiński poruszy tę kwestię na najbliższym spotkaniu z dyrektorami.   
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Radni do przedstawionego sprawozdania nie zgłosili więcej pytań ani wniosków.  

 

Pkt 9. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni złożyli swoje oświadczenia majątkowe, 

wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT),  

w terminie. Analizując oświadczenia nie stwierdził nieprawidłowości. 

W sprawie analizy oświadczeń majątkowych radnych do Rady wpłynęło również pismo 

od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. Naczelnik Urzędu Skarbowego  

w Grodzisku Wlkp. poinformował, o drobnych nieprawidłowościach. Osoby 

zainteresowane o nieprawidłowościach zostały poinformowane.   

 

Burmistrz Rakoniewic w swym sprawozdaniu poinformował o braku konieczności 

wystąpienia z wnioskiem do Centralnego Biura Antykorupcyjnego o kontrolę 

oświadczeń.   

- pismo BA:42482/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., z dnia 

26.10.2018 r., w sprawie analizy oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik  

nr  5 do protokołu; 

- sprawozdanie Burmistrza Rakoniewic z analizy oświadczeń majątkowych osób 

zobowiązanych do ich składania stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

- pismo BA: 42909/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., z dnia 

26.10.2018 r., w sprawie analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich 

składania stanowi załącznik nr  7 do protokołu; 

- pismo BA 44748/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie, z dnia 

08.11.2018 r. w sprawie analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich 

składania stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 

 

Pkt 9. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany plan pracy Rady Miejskiej Rakoniewic 

na rok 2019.  

 

Radni nie zgłosili innych propozycji ani żadnych wniosków do proponowanego planu 

pracy.  

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie planu pracy Rady pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2019. 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Rady na rok 2019 został przyjęty (plan 

pracy Rady stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Pkt. 10. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2019 rok. 

Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego  

na 2019 rok przedstawił Przewodniczący Komisji - radny M. Maćkowiak (plan pracy 

Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Budżetowej pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetowej Mienia 

Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego na rok 2019 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs. 

 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Budżetowej  

na 2019 rok. 

 

Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2019 rok przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji - radna Gabriela Cielecka (plan pracy Komisji stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Oświaty pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenie planu pracy Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych na 2019 rok 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Oświaty na  

2019 rok.  

 

Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na 2019 rok przedstawił 

Przewodniczący Komisji - radny Wiesław Borowski (plan pracy Komisji stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rolnictwa pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenie planu pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska 

Naturalnego na 2019 rok 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa  

na 2019 rok. 

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok przedstawiła Przewodnicząca Komisji – 

radna Halina Wajs (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej  

na 2019 rok. 

 

Pkt 11. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania  

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód 

osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2  ustawy. Kryterium 

to od dnia 1 października 2018 r. stanowią kwoty: 701,00 zł dla osoby samotnie 

gospodarującej oraz 528,00 zł na osobę w rodzinie (Rozporządzenie Rady Ministrów 

z dnia 11 lipca 2018 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot 

świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej - Dz. U. z 2018 r., poz. 1358). 

W dniu 15 października 2018r. została podjęta uchwała Nr 140 Rady Ministrów 

w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 (M. P., poz. 1007). Program przewiduje udzielanie wsparcia 

finansowego gmin w udzieleniu pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych. Wsparciem w ramach Programu zostaną objęte 

osoby i rodziny spełniające warunki otrzymania pomocy wskazane w ustawie z dnia 

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej oraz spełniające kryterium dochodowe 

w wysokości 150 % kryterium, o którym mowa w art. 8 w/w ustawy. 

Należy podkreślić, że w przypadku funkcjonowania programu dożywiania w latach 2014-

2018 obowiązywało także kryterium dochodowe w wys. 150 % kryterium, określonego 

w ustawie o pomocy społecznej, na mocy ustawy z dnia 10 grudnia 2013 r. 

o ustanowieniu programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” (M.P. 

z 2013 r. poz. 1024), który to program był realizowany w latach 2014 – 2018. 

W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin korzystających 

z wsparcia systemu pomocy społecznej podwyższenie do 150 % kryterium dochodowego 

w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

umożliwi osobom i rodzinom, w szczególności rodzinom wielodzietnym i niepełnym 

zabezpieczenie potrzeb żywieniowych na dotychczasowym poziomie. 
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Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania  

Głosowano w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - Uchwała II/13/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/13/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu. 

 

B) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania „ na lata 2019-2023, w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 przedstawił Sekretarz Gminy 

Przyjęty przez Radę Ministrów wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 ma na celu zapewnienie posiłku dzieciom, uczniom i młodzieży oraz 

objęciem pomocą osób dorosłych, zwłaszcza osób starszych, chorych lub 

niepełnosprawnych i samotnych. Program ten przewiduje wsparcie gmin, które 

w uzasadnionych przypadkach będą udzielały pomocy, gdy uczeń albo dziecko wyraża 

chęć zjedzenia posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje 

ośrodek pomocy społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. Liczba 

dzieci i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyć 

20 % liczby dzieci otrzymujących posiłek w przedszkolach i szkołach na terenie gminy 

w poprzednim miesiącu kalendarzowym na podstawie decyzji administracyjnych, 

z wyłączeniem września, gdzie za poprzedni miesiąc przyjmuje się czerwiec. 

Warunkiem przyznania takiej pomocy, bez wydania decyzji administracyjnej 

przyznającej posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego wywiadu środowiskowego, 

jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, o którym mowa 
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w ustawie o pomocy społecznej, który takie rozwiązania na terenie gminy będzie 

przewidywał. 

W projekcie uchwały postanawia się przyjąć wieloletni program osłonowy w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania„ na lata 2019-2023, w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania „ na lata 2019-2023, w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – 

Uchwała II/14/2018 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

 

Uchwała Nr II/14/2018 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania„ na lata 2019-2023,  

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 przedstawił Sekretarz Gminy. 

Ustanowiony uchwałą rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

z dnia 15 października 2018 r. (M. P., poz. 1007) przewiduje udzielanie wsparcia 

w zakresie dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150 % 

kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy o pomocy społecznej. Jednakże zgodnie z art. 

96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej wydatki na zasiłki i pomoc rzeczową podlegają 

zwrotowi, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu wydatków 

przekracza kryterium dochodowe. Zgodnie z ust. 4 przywołanego artykułu ustawy, rada 

gminy określa zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej. 
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W projekcie uchwały postanawia się odstąpić od żądania zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Nr 140 Rady Ministrów 

w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 z dnia 15 października 2018 r. (M. P., poz. 1007), jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej, dochód osoby w rodzinie lub dochód rodziny nie przekracza 

wysokości 150 % kryterium dochodowego, określonego w art. 8 ust. 1 ustawy  o pomocy 

społecznej. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 – Uchwała II/15/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/15/2018 w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

D) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok przedstawiła Małgorzata Przybysz – 

podinspektor ds. informatycznych, pożytku publicznego. 

Wśród problemów społecznych w Polsce te związane z alkoholem są najtrudniejszymi do 

rozwiązania. Wynika to głównie z ich rozmiarów, złożoności, a także kosztów 

społecznych i ekonomicznych, jakie ponoszą nie tylko osoby indywidualne, ale także całe 

społeczeństwo. Zgodnie z raportem Światowej Organizacji Zdrowia pt. „Zagrożenia dla 

zdrowia światowego. Śmiertelność i obciążenie chorobami powodowane wybranymi 

najpoważniejszymi zagrożeniami” (wydanie z 2009 roku) alkohol znajduje się na trzecim 

miejscu. Alkohol jako produkt jest legalnym towarem rynkowym, ale ponieważ powoduje 

określone szkody społeczne, ekonomiczne i zdrowotne jest przedmiotem zainteresowania 

ustawodawcy, który poprzez stosowne regulacje prawne stara się ograniczać rozmiary tych szkód 

oraz przeciwdziałać ich powstawaniu. 
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Na podstawie art. 4¹ ust. 2 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, który  określa, że prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 

społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy,  

w projekcie uchwały postanawia się przyjąć Gminny Program Profilaktyki  

i Przeciwdziałania Alkoholizmowi na rok 2019.   

Głównymi założeniami tego programu są: dostępność pomocy terapeutycznej dla 

mieszkańców gminy, edukacja rodziców i nauczycieli, działania informacyjno – 

edukacyjne skierowane do dzieci i młodzieży, wspieranie finansowe i organizacyjne 

zajęć prowadzonych w świetlicach środowiskowych oraz alternatywnych form i miejsc 

spędzania czasu wolnego przez dzieci i młodzież. Wspieranie finansowe i organizacyjne 

działań promujących trzeźwy, zdrowy i bezpieczny styl życia. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok – Uchwała II/16/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/16/2018 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

E) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2019 roku przedstawiła M. Przybysz.  

W projekcie uchwały postanawia się uchwalić Gminny Program Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok. 

Program ten ma na celu zwiększenie oferty profilaktycznej dla młodzieży szkolnej 

potencjalnie zagrożonej uzależnieniem oraz pomocy psychospołecznej i prawnej. 

Prowadzenie działalności informacyjno-edukacyjnej wśród młodzieży szkolnej. 

Monitoring i opracowanie diagnozy problemów narkotykowych w gminie. 

W 2016 r. przeprowadzona została przez Centrum Działań Profilaktycznych z Gdowa 

,,Diagnoza problemów uzależnień i innych zagrożeń społecznych”. Wynika z niej 

popularnymi używkami na terenie gminy są dopalacze oraz narkotyki.  

Uczniowie potwierdzają, że dopalacze nie są produktem w 100% zlikwidowanym  

z polskiego rynku. Co gorsze dzieci mają do nich dostęp. 1% uczniów szkoły 

podstawowej oraz 6% gimnazjalistów przyznało się do spróbowania dopalaczy.  
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Pomimo tego, że odsetek uczniów sięgających po dopalacze nie jest wysoki, niepokojący 

jest fakt dostępności tych substancji. Wymaga ten problem więc dalszych działań 

profilaktycznych. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 

roku – Uchwała II/17/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/17/2018 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2019 roku stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

F) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego przy ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach przedstawił Paweł 

Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej. 

Podjęcie uchwały jest związane z zamiarem wykonania przez Gminę inwestycji 

polegającej na budowie basenu do nauki pływania, przy ul. Nowotomyskiej  

w Rakoniewicach, na terenie obecnego parkingu. Teren znajdujący się po drugiej stronie 

drogi wewnętrznej, zgodnie z ustaleniami tego planu, ma zostać przeznaczony pod 

parking dla korzystających z hali i z basenu. Teren obecnego parkingu i drogi stanowi 

własność Gminy, z kolei teren na którym ma powstać parking stanowi własność państwa 

Ogrodowskich. 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego przy ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach – Uchwała II/18/2018 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/18/2018 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego przy ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

G) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

przedstawił P. Sobecki.    

Działka nr 131/4 o powierzchni 0,1683 ha została wydzielona z działki  nr 131/2, w 

związku z prowadzonym przez Sąd Rejonowy w Grodzisku Wielkopolskim 

postępowaniem o zasiedzenie, zakończonym  prawomocnym postanowieniem z dnia 9 

lutego 2018 r. sygn. akt I Ns 549/15.  W wyniku regulacji stanu prawnego działki nr 131, 

której granice rozciągały się od ulicy Garbary do torów kolejowych i ulicy Kamińskiego, 

zabudowanej budynkiem przedszkola i od 70 lat wykorzystywanej na ten cel, ustalono, że 

jej część (działka nr 131/2) jest zapisana w aktach Dh 380 Rakoniewice, a tabularnym 

właścicielem jest Józef Ogrodowski.  

W wyniku prowadzonej  sprawy I Ns 549/15 Skarb Państwa nabył w drodze zasiedzenia 

działkę nr 131/5 o powierzchni 0,2305 ha, na której znajduje się budynek przedszkola. 

Działka ta podlega komunalizacji na rzecz Gminy. Działka nr 131/4 pozostała własnością 

prywatną. Z uwagi na lokalizację działki nr 131/4 – bezpośrednie sąsiedztwo 

przedszkola, zważywszy na dotychczasowy sposób jej wykorzystania i posiadania, teren 

ten jest niezbędny na cele edukacji publicznej, szczególnie w kontekście planowanej 

inwestycji rozbudowy placówki. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na odpłatne nabycie przez gminę Rakoniewice 

ww. nieruchomości. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości – 

Uchwała II/19/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 
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Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/19/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntów przedstawił P. Sobecki.  

W ramach prowadzonych spraw w zakresie  zmiany zagospodarowania i sposobu 

użytkowania nieruchomości  zbędnych z punktu widzenia działalności Grupy PKP, 

rozpatrzono kwestię przekazania na rzecz gminy Rakoniewice prawa użytkowania 

wieczystego terenów służących, bądź mogących służyć lokalnej społeczności,  w tym 

gruntów stanowiących drogi. Działki będące przedmiotem niniejszej uchwały wydzielone 

zostały z terenów PKP S.A. Przewiduje się ich przejęcie jako mienie związane z 

inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu zadań własnych w dziedzinie 

infrastruktury technicznej. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na nieodpłatne nabycie na rzecz gminy 

Rakoniewice  

od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna z siedzibą w Warszawie, prawa 

użytkowania wieczystego następujących gruntów :  

1. położone są w obrębie Rakoniewice, gm. Rakoniewice: 

- działka nr 582/30 o powierzchni 0,4553 ha  

- działka nr 114/6 o powierzchni 0,1729 ha  

2. położone w obrębie Rostarzewo, gm. Rakoniewice : 

- działka nr 276/8 o powierzchni 0,0517 ha 

- działka nr 276/6 o powierzchni 0,0866 ha 

- działka nr 276/7 o powierzchni 0,4772 ha  

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania 

wieczystego gruntów – Uchwała II/20/2018 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr II/20/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

I) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/268/2013 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 12 grudnia 2013 r w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z nich, których właścicielem 

lub zarządcą jest Gmina Rakoniewice przedstawił P. Sobecki.  

Zmiana wynikająca z niniejszej uchwały ma na celu doprecyzowanie wynikającego  z art. 

15 ust. 1 pkt 6 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym 

obowiązku określania przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina, udostępnionych dla operatorów i przewoźników. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXVIII/268/2013 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 12 grudnia 2013 r w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z nich, których właścicielem 

lub zarządcą jest Gmina Rakoniewice – Uchwała II/21/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/21/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/268/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 grudnia 2013 r w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z nich, których właścicielem lub 

zarządcą jest Gmina Rakoniewice stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

J) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie nieruchomości przedstawił P. Sobecki.  

Uchwała Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 6 czerwca  

2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejecie nieruchomości została  
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w części wykonana. Nie wykonano uchwały w zakresie obejmującym działki nr 582/16, 

582/17, 582/18, 114/2 w miejscowości Rakoniewice. 

W 2016 r. PKP Zakład Linii Kolejowych Dział Budynków i Budowli w Zielonej Górze 

negatywnie zaopiniował przeprowadzony podział, na podstawie którego wydzielono 

zajętą pod drogę gminną działkę nr 582/16. Działka wymagała wykonania wtórnego 

podziału, w celu wydzielenia skarpy kolejowej. W wyniku podziału powstała podlegająca 

przekazaniu  działka nr 582/33. Działkę wskazano na załączniku graficznym nr 1a. 

PKP S.A. Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Poznaniu pismem z dnia 18 

października 2018 r. zasugerowały zmianę uchwały w zakresie oznaczenia geodezyjnego 

a także doprecyzowania podstawy prawnej.   

W projekcie uchwały postanawia się, że  w uchwale Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejecie nieruchomości wprowadzi się następujące zmiany: 

1) W podstawie prawnej uchwały część zdania w brzmieniu:  

„w związku z art. 39 ustawy z dnia 8 września 2000 r. o komercjalizacji, restrukturyzacji 

i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego "Polskie Koleje Państwowe" zastępuje 

się  zwrotem „w związku z art. 39 ust. 3 ustawy z dnia 8 września 2000 r. 

o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego 

"Polskie Koleje Państwowe". 

2) § 1ust 2 uchwały otrzyma nowe następujące brzmienie: 

„§ 1. 2. Przedmiotem przejęcia są działki położone w miejscowości Rakoniewice   

nr 582/33, 582/17, 582/18, 114/1, 114/2, 114/3, 114/4, wskazane w załączniku 

graficznym nr 1 i 1a; działki położone w miejscowości Rostarzewo nr 276/2 i 276/3 

wskazane w załączniku graficznym nr 2; działka położona w miejscowości Drzymałowo 

nr 108/1 wskazana w załączniku graficznym nr 3.”  

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie nieruchomości – Uchwała II/22/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/22/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/141/2012 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie nieruchomości stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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K) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz 

Gminy. 

Od czasu ustalenia obecnie obowiązującej wysokości diet, na mocy uchwały  

Nr V/34/2015, z dnia 31.03.2015 r., nastąpił zauważalny wzrost wskaźnika cen towarów 

i usług konsumpcyjnych (inflacji), który za 2015 rok wyniósł 99,4%, natomiast w 2017 r. 

osiągnął poziom 102 %. Wzrosło też w tym czasie minimalne wynagrodzenie za pracę, 

które w 2015 r. wynosiło 1.750 zł, a od stycznia 2019 r. będzie wynosiło 2.220 zł. 

W związku z powyższym postanowiono zwiększyć miesięczną zryczałtowaną dietę dla 

sołtysów z kwoty 170 zł na kwotę 300 zł (dla sołtysów wsi liczących do 

450 mieszkańców) oraz z kwoty 200 zł na kwotę 350 zł (dla sołtysów wsi liczących 

powyżej 450 mieszkańców oraz przewodniczącego zarządu osiedla). Postanawia się 

także podnieść wysokość diety za udział w sesji Rady z kwoty 70 zł na kwotę 100 zł. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla – Uchwała II/23/2018 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Józef Bernakiewicz, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek Joksz, Wiesław Kalemba, 

Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, Adam Madalinski, Sławomir 

Olejnik, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz 

 

BRAK GŁOSU (3) 

Wiesław Borowski, Dariusz Mikołajczyk, Halina Wajs 

 

Radni Wiesław Borowski, Dariusz Mikołajczyk, Halina Wajs nie brali udziału w głosowaniu 

w związku z pełnieniem funkcji sołtysa sołectwa Gminy Rakoniewice. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/23/2018 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

L) Projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso przedstawił Sekretarz Gminy. 

Rada Gminy może zarządzić pobór podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat 

lokalnych w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za 
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inkaso. W związku z przeprowadzonymi w dniach 18.09.2018 r. – 26.10.2018 r. 

wyborami sołtysów i zmianami osób pełniących te funkcje, powstała konieczność 

uchwalenia nowej uchwały wraz z załącznikiem określającym inkasentów podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego oraz opłat lokalnych. 

Ponadto w projekcie uchwały ustala się wynagrodzenie za inkaso w wysokości: 

1) 5 % od sumy zainkasowanych kwot podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

(podwyżka w stosunku do poprzedniej uchwały o 1%)  

2) 10 % od sumy zainkasowanych kwot opłat lokalnych. 

Terminy płatności dla inkasentów od zainkasowanych kwot pozostają takie same.  

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, 

leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso – Uchwała II/24/2018 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Józef Bernakiewicz, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Wiesław Kalemba, Krzysztof 

Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, Adam Madalinski, Sławomir 

Olejnik, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz 

 

BRAK GŁOSU (4) 

Wiesław Borowski, Leszek Joksz, Dariusz Mikołajczyk, Halina Wajs 

 

Radni : Wiesław Borowski, Dariusz Mikołajczyk, Halina Wajs nie brali udziału w 

głosowaniu w związku z pełnieniem funkcji sołtysa sołectwa Gminy Rakoniewice. 

 

Radny Leszek Joksz nie miał możliwości oddania głosu w związku z awarią urządzenia. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady, radny oznajmił, że oddaje głos „ZA” 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/24/2018 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

M) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody  -  zwiększenie  o kwotę : 85.078,34  zł 

Dz. 750  Administracja publiczna  
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Rozdz. 75023 Urząd Miejski Gminy 

Zwiększenie dochodów z tytułu dotacji z budżetu UE  § 6257 w kwocie:  24.689,34 zł, 

rozliczenie końcowe umowy z dnia 17.10.2016r. Zarządu Województwa 

Wielkopolskiego o dofinansowaniu Projektu nr RPWP.03.02.01-30-0078/15 -00 pt. 

Termomodernizacja z przebudową budynku administracyjnego – pałac w 

Rakoniewicach”  

Zmniejszenie dochodów w § 0920 o kwotę : 22.000 zł (niższe wykonanie od planu z 

tytułu gromadzenia środków na rachunku bankowym )  

Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości  prawnej …. 

Rozdz. 75615 Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności 

cywilnoprawnych………….osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych 

Zwiększenie dochodów w § 0310 o kwotę :  34.000 zł wyższe wykonanie dochodów z 

podatku od nieruchomości. 

Rozdz. 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw 

Zwiększenie dochodów w § 0460 o kwotę :  44.561 zł (opłata eksploatacyjna), na 

podstawie złożonych rozliczeń opłaty eksploatacyjnej z PGNiG , której okresem 

rozliczeniowym jest półrocze 2018. 

Dz. 852  Pomoc społeczna  

Rozdz. 85295 Pozostała działalność  

Zwiększenie dochodów w § 0960 – 1.000 zł, darowizny na zorganizowanie Wigilii dla 

samotnych z Gminy Rakoniewice.  

Dz. 855 Rodzina 

Rozdz. 85504 Wspieranie rodziny   

Zwiększenie dochodów w § 2690 kwota : 2.828 zł na podstawie zawartej umowy Nr PS-

XI.946.278.168.2018.5 z dnia 19.11.2018r. w sprawie dofinansowania zadania własnego 

określonego w Programie „ Asystent rodziny  i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej 

na rok 2018 ”-  środki Funduszu Pracy.                             
 

Załącznik nr 2  wydatki -    zwiększenie  o kwotę : 85.078,34  zł 

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 Urząd Miejski Gminy 

Zwiększenie wydatków bieżących w § 4260 o kwotę :  13.000 zł  (zabezpieczenie 

środków na energię, gaz)  

Wydatki majątkowe  

Zmniejszenie w § 6060 o kwotę  :  13.000 zł  z zadania „ sprzęt multimedialny, kamery 

do monitoringu ”  

Dz. 801 Oświata i Wychowanie   

Rozdz. 80101  Szkoły podstawowe 

Szkoła Łąkie 

Zwiększenie wydatków w § 4240 o kwotę : 3.000 zł   (zakup projektora). 

Szkoła Ruchocice 

Zwiększenie wydatków w § 4210 o kwotę : 5.000 zł  (zakup rolet i grzejników do sal 

lekcyjnych) 

Szkoła Rakoniewice 

Zmniejszenie wydatków bieżących w § 4270 o kwotę :  35.000 zł  ( zmiana klasyfikacji)  

Wydatki majątkowe  

Zwiększenie w § 6050 o kwotę  :  35.000 zł  zadanie „ montaż pojemnościowego 

podgrzewacza ciepłej wody ”  

Szkoła Rostarzewo 
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Zwiększenie wydatków o kwotę : 10.000 zł w tym : § 4210 – 2.000 zł, § 4240 – 800 zł, § 

4260 – 1.000 zł, § 4300 – 6.200 zł (zakup drukarki, białych tablic,  lektur do biblioteki 

szkolnej, badanie natężenia oświetlenia, wyjazd uczniów na obchody 37 Rocznicy 

Wydarzeń w KWK WUJEK) . 

Szkoła Jabłonna 

Zwiększenie wydatków w § 4210 o kwotę : 8.870,34 zł  (zakup krzeseł biurowych do 

gabinetów przedmiotowych oraz szafy do ładowania tabletów) 

Rozdz. 80104 Przedszkola 

Przedszkole Rakoniewice 

Zwiększenie wydatków w § 4210 o kwotę : 9.800 zł (zakup kserokopiarki). 

Rozdz. 80195 Pozostała działalność    

Zmiany w wydatkach dotyczące Projektu pn. „ Zabawa może uczyć, nauka może bawić – 

doskonalenie jakości kształcenia w szkołach podstawowych i gimnazjach w Gminie 

Rakoniewice ” – Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny 2014-2020 Europejski 

Fundusz Społeczny. Ogłoszenie o przyznaniu dofinansowania dla Alfakonferencje s.c. 

(Partner wiodący) zostało opublikowane przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Wielkopolskiego.   

Zwiększenia : 282,54 zł w tym § 4017 – 249,96, § 4019 – 32,58 zł, zmniejszenia : 282,54 

zł w tym :                                     § 4117 – 218,64 zł, § 4119 – 28,49 zł , § 4127 – 31,32 

zł, § 4129 -4,09 zł.   

Dz. 851 Ochrona Zdrowia     

Rozdz. 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi  

Zwiększenie  wydatków bieżących o kwotę : 10.500 zł w tym : § 4210 - 10.000 zł , § 

4220 – 500 zł ( zakup tabletów do świetlic środowiskowych oraz spotkanie wigilijne dla 

rodzin z problemem alkoholowym)  

Zmniejszenie z § 4300 – 500 zł  

Wydatki majątkowe  

Zmniejszenie   wydatków w § 6050 o kwotę : 10.000 zł   zadania : „Wyposażenie placu 

zabaw  (piłkochwyty) świetlica środowiskowa w Rakoniewicach”.  

 

Dz. 852  Pomoc społeczna  

Rozdz. 85202 Domy Pomocy Społecznej  

Wydatki  OPS :  zwiększenie o kwotę : 15.000 zł  w § 4330 ( zwiększona ilość osób 

umieszczonych w DPS) . 

Rozdz. 85214   Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe      

W wydatkach OPS zwiększenie  w § 3110  - 30.000 zł   

Zwiększona ilość przyznanych zasiłków celowych spowodowanych umieszczeniem osób 

bezdomnych Domu Pomocna Dłoń.   

Rozdz. 85295  Pozostała działalność 

W wydatkach OPS  

Zwiększenie wydatków § 4300 w kwocie : 1.000 zł, darowizny na zorganizowanie 

Wigilii dla samotnych z Gminy Rakoniewice.  

 

853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

Rozdz. 85395  Pozostała działalność   

Zwiększenie wydatków dla OPS w § 4300 o kwotę : 880 zł (po przeprowadzonej 

kontroli projektu „ Plan na lepsze jutro” nakładającego 5% korektę finansową), która 

stanowi wydatek poza projektem i ma być pokryta ze środków własnych gminy .  

Dz. 855 Rodzina 
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Rozdz. 85504 Wspieranie rodziny    

Zwiększenie wydatków dla OPS w § 4010 o kwotę : 2.828 zł dofinansowania zadania 

własnego określonego w Programie „Asystent rodziny  i koordynator rodzinnej pieczy 

zastępczej na rok 2018 ”-  środki Funduszu Pracy.                             

Rozdz. 85510 Działalność placówek opiekuńczo - wychowawczych    

Zmniejszenie wydatków dla OPS w § 4330 o kwotę : 15.000 zł niewykorzystane środki, 

które planowano na umieszczenie 1 dziecka w placówce opiekuńczo – wychowawczej, 

jednak dziecko pozostaje w rodzinie biologicznej.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Rozdz. 92116 Biblioteki  

Zwiększenie dotacji dla instytucji kultury w § 2480 – Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Rakoniewicach o kwotę : 13.700 zł (pokrycie nieplanowanych kosztów związanych z 

odprawą rentowa i wypłatą ekwiwalentu za zaległy urlop)   

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok – Uchwała 

II/25/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/25/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2018 - 2023. 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2018 – 2023 przedstawiła Skarbnik Gminy (projekt uchwały stanowi  

załącznik nr 27 do protokołu). 

Regionalna Izba Obrachunkowa wydała opinię pozytywną o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy (kopia Uchwały Nr SO-0957/15/12/Ln/2018 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 28.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii  
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o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2019 - 2023 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu).   

 

Dalej Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały (autopoprawki stanowią 

załącznik nr 29 do protokołu) 

 

Radni do przedstawionych autopoprawek nie zgłosili uwag ani żadnych wniosków.  

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały, uwzględniający 

zaproponowane autopoprawki Burmistrza.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2019 – 2023 – Uchwała II/26/2018 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr II/26/2018 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały budżetowej na 2019 rok. 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej: 

 

Rozpoczynając procedurę uchwalenia budżetu Skarbnik Gminy, w imieniu Burmistrza, 

przedstawiła projekt budżetu Gminy Rakoniewice na 2019 rok (projekt budżetu stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu).  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały 

budżetowej: 
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Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu wydała pozytywną opinię o projekcie 

budżetu Gminy na 2019 rok (kopia Uchwały Nr SO-0952/15/12/Ln/2018 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 28.11.2018 r., w sprawie wyrażenia opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Rakoniewice na 2019 r. stanowi załącznik nr 32 

do protokołu).  

 

c) odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu: 

Komisje Rady, na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2018 r., wypracowały opinie do 

projektu budżetu na rok 2019 (opinia Komisji Budżetowej stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu, opinia Komisji Oświaty stanowi załącznik nr 34 do protokołu, opinia Komisji 

Rolnictwa stanowi załącznik nr 35 do protokołu).  

 

d) wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach 

Komisji Rady: 

 

Komisje Rady w swych opiniach o projekcie budżetu nie sformułowały żadnych 

wniosków wydając opinie pozytywne. 

 

Burmistrz dr Gerard Tomiak zgodził się z opiniami Komisji Rady.  

   

e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem 

sesji, a nie uwzględnionych w projekcie budżetu: 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że żaden radny nie zgłosił wniosku do projektu 

uchwały budżetowej.  

 

f) przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Skarbnik, w imieniu Burmistrza, przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 36 do protokołu).  

 

g) dyskusja nad projektem budżetu: 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

h) głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione autopoprawki Burmistrza 

do projektu budżetu na 2019 rok. 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu 

budżetu 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu 

budżetu.    

 

i) głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków: 

 

W związku z tym, że ani Komisje ani radni nie zgłosili żadnych wniosków, 

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego, ostatniego podpunktu procedury 

uchwalania budżetu. 

 

j) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 
 

Skarbnik Gminy odczytała postanowienia projektu uchwały budżetowej na 2019 rok.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: uchwały budżetowej na 2019 rok – Uchwała II/27/2018 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek 

Maćkowiak, Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Sławomir Olejnik, Rafał 

Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr II/27/2018 w sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok stanowi załącznik nr 

37 do protokołu. 
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Pkt 14. Wolne wnioski i informacje.  

Radny Rafał Siemieńczuk zapytał czy wiadomo coś na temat inwestycji pana Siejka tj. 

budowy przetwórni obornika. 

 

Burmistrz odpowiedział, że w sprawie tej inwestycji rozmawiał z Burmistrzem 

Wolsztyna, ponieważ oba samorządy zadeklarowały wybudowanie w tym miejscu drogi. 

Jak wiadomo ta inwestycja nie będzie realizowana. Grunty znajdujące się przy tej drodze, 

po stronie Gminy Wolsztyn, nadal przeznaczone są pod działalność gospodarczą. 

Inwestor zrezygnował z realizacji tego pomysłu. Z informacji, jakie posiada Burmistrz 

wynika, że ma tam powstać obiekt magazynowy. Z pewnością nie powstanie żadna 

inwestycja uciążliwa. Na początku przyszłego roku, przy okazji dzielenia nadwyżki 

budżetowej, Burmistrzowie zaproponują swoim Radom zabezpieczenie środków na 

wykonanie dokumentacji projektowej na wybudowanie wyżej wspomnianej drogi.  

 

Radna Gabriela Cielecka wniosła uzupełnienie do planu pracy Komisji Oświaty, do 

miesięcy maj/czerwiec; do punktu 1. „Wykorzystanie obiektów oddanych w użyczenie 

(dotyczy Stowarzyszenia Pomocna Dłoń w Błońsku, Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom 

„Serce” w Rakoniewicach) – sprawozdanie z działalności.” polegające na dopisaniu 

Stowarzyszenia „Złota Jesień”. 

Radna poruszyła kwestię zatrudnienia w Urzędzie osoby, która ma zajmować się 

pisaniem projektów (dla pozyskiwania środków pozabudżetowych). Zaproponowała, że 

być może, za dodatkowym wynagrodzeniem, któraś z osób już pracujących w Urzędzie 

chciałaby się tym zająć.  

 

Burmistrz odpowiedział, że pracownicy mają swoje zakresy obowiązków i chciałby, aby 

się w nich wywiązywali. Konkurs na dedykowane stanowisko dla osoby, która ma 

zajmować się wyszukiwaniem wszelakich projektów i twardych i miękkich, zarówno dla 

samorządu rakoniewickiego, jak i organizacji pozarządowych i szkół, został już 

ogłoszony. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak zapytał, czy są przewidziane jeszcze 

uroczystości z okazji 100. rocznicy Powstania Wielkopolskiego. 
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Arkadiusz Pawłowski - Zastępca Burmistrza odpowiedział, że główne uroczystości 

skupiły się w szkole w Rakoniewicach, ponieważ nosi imię Powstańców Wielkopolskich. 

Obecnie trwa dyskusja nad tym, w jaki sposób oznaczyć groby powstańców. 

 

Sołtys Rostarzewa – Joanna Krysmann zapytała o budowę obwodnicy dla Rostarzewa. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad na pytanie ze 

strony Gminy o tę sprawę, odpowiedziała, że budowa obwodnic w ciągu drogi krajowej 

nr 32 na odcinku przebiegającym przez teren Gminy Rakoniewice nie została 

uwzględniona w programie budowy dróg krajowych na lata 2015 – 2023, z perspektywą 

do roku 2025 (Burmistrz odczytał całe pismo). Dodał, że na początku przyszłego roku 

odbędzie kolejne spotkanie z dyrektorem Markiem Napierałą.     

      

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 15. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad II sesji VIII kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 21 grudnia 2018 r.  

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

..................................... 
Protokolant                     

Magdalena Chojnacka  

 

.................................. 

 
 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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5. Pismo BA:42482/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., z dnia 

26.10.2018 r., w sprawie analizy oświadczeń majątkowych radnych. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Rakoniewic z analizy oświadczeń majątkowych osób 

zobowiązanych do ich składania. 

7. Pismo BA: 42909/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., z dnia 

26.10.2018 r., w sprawie analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do 

ich składania. 

8. Pismo BA 44748/2018 Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie, z dnia 

08.11.2018 r. w sprawie analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do 

ich składania. 

9. Plan pracy Rady na rok 2019. 

10. Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego na  

2019 rok. 

11. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na 2019 rok. 

12. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego  na 2019 rok. 

13. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok. 

14. Uchwała Nr II/13/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

15. Uchwała Nr II/14/2018 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywiania „ Pomoc gminy w zakresie dożywiania „ na lata 2019-2023,  

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 

16. Uchwała Nr II/15/2018 w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023 

17. Uchwała Nr II/16/2018 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok 

18. Uchwała Nr II/17/2018 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii  

na 2019 roku 

19. Uchwała Nr II/18/2018 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego przy ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach 

20. Uchwała Nr II/19/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

nieruchomości 

21. Uchwała Nr II/20/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa 

użytkowania wieczystego gruntów 

22. Uchwała Nr II/21/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/268/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 grudnia 2013 r w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z nich, których 

właścicielem lub zarządcą jest Gmina Rakoniewice 

23. Uchwała Nr II/22/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/141/2012 Rady 

Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 6 czerwca 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie nieruchomości  

24. Uchwała Nr II/23/2018 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla 
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25. Uchwała Nr II/24/2018 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso 

26. Uchwała Nr II/25/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 

27. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2019 – 2023. 

28. Kopia Uchwały Nr SO-0957/15/12/Ln/2018 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z 

dnia 28.11.2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2019 - 2023  

29. Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2019 – 2023 

30. Uchwała Nr II/26/2018 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2019 - 2023. 

31. Projekt budżetu Gminy Rakoniewice na 2019 rok. 

32. Kopia Uchwały Nr SO-0952/15/12/Ln/2018 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu,  

z dnia 28.11.2018 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Rakoniewice na 2019 r. 

33. Opinia Komisji Budżetowej o projekcie budżetu na 2019 rok.  

34. Opinia Komisji Oświaty o projekcie budżetu na 2019 rok. 

35. Opinia Komisji Rolnictwa o projekcie budżetu na 2019 rok. 

36. Autopoprawki Burmistrza do projektu budżetu na 2019 rok. 

37. Uchwała Nr II/27/2017 w sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok. 


